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FORESPØRGSEL til borgmesteren 
 
 
Ang. igangværende høring om klimaplaner, herunder CCS-planer – CO2 lagring 
Flg. bedes oplyst:  
  
 
Hvor stort er Aarhusianernes fjernvarmeforbrug? Hvor stort forbrug forventes i en 20 årig 
periode? 
 
Hvor stor en del af Århusianernes fjernvarmeforbrug forventes i årene fremover leveret af varige 
energikilder, henholdsvis ved forbrænding? Hvor meget af den forbrændte masse vil være halm 
hhv. importeret træflis? 
 
Evt. CO2 fangst på Lisbjerg anlægget forudsætter konstant årlig forbrænding af affald og 
biomasse? Hvilke mængder? 
 
Der bliver på sigt brug for CO2 til at lave grønne brændstoffer. Kan det påtænkte anlæg opsamle 
eller lagre CO2 til genanvendelse til brændstoffer m.v. eller kan det lagrede CO2 i undergrunden 
hentes op og anvendes senere?  
 
Bygger forudsætningen om salg af klima-kreditter, herunder aflads-salg, på en forudsætning om, 
at de købende firmaer ikke på sigt kan finde ud af at eller ikke vil reducere deres CO2 belastning? 
 
Skal kreditter være solgt i forvejen som bidrag til anlægsfinansiering? Eller skal de sælges løbende, 
som bidrag til driftsfinansiering? 
 
Hvordan ser projektets samlede økonomi og finansiering ud?  
 
- Anlægsudgifter  ( 6 mia. kr. ?)  Betales af hvem?  

Hvordan vil kommunalt indskud henholdsvis kommunal sikkerhedsstillelse påvirke  
kommunens handlefrihed inden for gældende økonomirammer, forbrugsloft og 
investeringsloft? 
Hvordan påvirker anlægsudgifterne Århusianernes betaling for renovation og fjernvarme? 

 
- Drift, transport, lagring, genanvendelse m.v. - udgift pr år? Betales af hvem? 
 Hvordan påvirker driftsudgifterne Århusianernes betaling for renovation og fjernvarme?  
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